
Zveřejnění poskytnutých informací dle § 5 odst. 3 zákona č. 106/1999 Sb., 
o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů.

Žádost č. 41/2015 ze dne 3. 6. 2015

Kopie dokumentů, které byly brány v úvahu při odmítnutí námětu na zavedení veřejného internetu 
na jednání ZM.

Vyřizoval Odbor organizační – 18.6.2015 písemné sdělení do DS.

Text odpovědi:

Dne 3.6.2015 obdržel Magistrát města Karviné Vaši žádost, ve které požadujete následující 
informace:

„Kopie (el. verze) veškerých podkladových dokumentů, které byly brány v úvahu při odmítnutí mého 
námětu na zavedení veřejného internetu na jednání zastupitelstva města (číslo jednací: 
MMK/083849/2045). Rovněž bych rád požádal o informaci, kdo konkrétně z úředníků či politiků 
města o tomto mém námětu rozhodoval, kdy tak činil a v případě, že z tohoto rozhodování existuje 
nějaký záznam, rád bych požádal i o jeho poskytnutí.“

K této žádosti Vám sdělujeme níže uvedené požadované informace a zároveň dodáváme, že součástí 
vyřízení Vaší předmětné žádosti je také rozhodnutí o částečném odmítnutí informací. 

S ohledem na to, že Vaše žádost ze dne 3.6.2015 má návaznost na předchozí podnět, který jste vznesl 
na zasedání Zastupitelstva města Karviné dne 30.4.2015, poskytujeme Vám odpověď v širším 
kontextu tohoto problému:

Dne 30.4.2015 vznesl pan Bc. … Gill na zasedání Zastupitelstva města Karviné svůj návrh či námět, zda 
by nemohlo být poskytnuto občanům při konání zastupitelstev v prostorách univerzity zdarma wifi 
připojení na internet, a to také z důvodu, že by si občané mohli stahovat projednávané materiály tzv. 
na stůl, čili ty, které se přidávají do programu jednání zastupitelstva až po jeho řádném vyvěšení 7 
dnů před konáním zastupitelstva. 
Problém materiálů „na stůl“ byl na zastupitelstvu diskutován v tom kontextu, že byla schvalována 
změna jednacího řádu zastupitelstva v této věci. Po schválení změny jednacího řádu jsou materiály 
dodatečně navrhované do programu projednávány na mimořádné schůzi Rady města Karviné, která 
se zpravidla koná od 8.00 hodin v den konání zastupitelstva, které se koná v odpoledních hodinách 
téhož dne. Ihned po schválení materiálů radou jsou materiály v anonymizované podobě zveřejňovány 
na webu města, a to bezprostředně po jejich expedici samotným členům zastupitelstva. Vzniká tak 
časová proluka několika hodin, kdy materiály navržené dodatečně k projednání jsou k dispozici ke 
shlédnutí či stažení z webu města.
Námět Bc. Gilla byl řešen v pracovním pořádku orgánem města – tedy Magistrátem města Karviné-
Odborem organizačním, a to ve spolupráci s příspěvkovou organizací Centrum ICT Karviná, která 
ústně projednávala možnost zdarma wifi připojení s příslušným zaměstnancem Slezské univerzity. 
Následně ředitel příspěvkové organizace telefonicky sdělil vedoucí Odboru organizačního, že 
připojení je možné po technických úpravách a za úhradu 3.000,-Kč.
Vzhledem k tomu, že jednání zastupitelstva jsou především o ústním kontaktu občanů s volenými 
orgány města, byl požadavek pana Bc. Gilla vyhodnocen vedoucí OO s ohledem také na nutnost 
pořizovacích nákladů výše zmíněných, jako nepotřebný. Žádný právní předpis tuto povinnost obcím 
neukládá, a jak bylo zmíněno, smyslem zasedání zastupitelstva je veřejný, ústní kontakt, přímý 
poslech účastníků projednávaných věcí, jakož i možnost ústního vystoupení s náměty, návrhy apod. 
Navíc materiály „na stůl“ jsou ojedinělé, nikoliv před každým konáním zastupitelstva, a je možno se 



s nimi seznámit v průběhu dne. Seznamování se s materiály až při samotném konání zastupitelstva 
mj. ztěžuje občanovi možnost se k takto na poslední chvíli staženému materiálu připravit pro 
případné dotazy, diskuzi apod.
Dle § 16 odst. 2, písm. g) zákona o obcích návrhy, připomínky a podněty občanů vyřizují orgány obce, 
v tomto případě Magistrát města Karviné, což je běžný postup ve vyřizování podnětů občanů. 
O postupu ve vyřízení námětu (jeho zamítnutí) byli zpraveni také vedoucí představitelé města na 
pracovní poradě vedení. Ústní informaci vzali na vědomí a nebyl stanoven žádný další úkol, proto tato 
informace není v zápise z porady.
Vzhledem k tomu, že pan Bc. Gill následně podal předmětnou žádost dle zákona č. 106/1999 Sb., ve 
které žádá, jak výše uvedeno v citaci z jeho žádosti, mimo jiné jakékoliv podklady (písemné, 
elektronické či jiné záznamy z projednávání věci), byla o této žádosti zpravena také Rada města 
Karviné dne 10.6.2015, která k dané věci nepřijala žádné usnesení, proto není ani k dispozici písemný 
záznam usnesení v této věci.

Rozhodnutí o odmítnutí části žádosti

Statutární město Karviná, Magistrát města Karviné, jako povinný subjekt podle § 2 odst. 1 zákona 
č. 106/1999 Sb. zákona rozhodl podle § 15 odst. 1 s odkazem na ust. § 3 odst. 3 InfZ, o žádosti 
ze dne 3.6.2015 2015 žadatele Bc. M….. Gilla, takto:
Žádost pana Bc. M… Gilla, datum narození…………., trvale bytem:…………………, o poskytnutí informací
se zčásti odmítá,

a to v části (zvýrazněno v textu tučným písmem) týkající se poskytnutí požadovaných údajů „ kopie 
(el. verze) veškerých podkladových dokumentů, které byly brány v úvahu při odmítnutí mého námětu 
na zavedení veřejného internetu na jednání zastupitelstva města (číslo jednací: MMK/083849/2045). 
Rovněž bych rád požádal o informaci, kdo konkrétně z úředníků či politiků města o tomto mém 
námětu rozhodoval, kdy tak činil a v případě, že z tohoto rozhodování existuje nějaký záznam, rád 
bych požádal i o jeho poskytnutí.“ 

neboť tyto informace nemá povinný subjekt k dispozici. 

Odůvodnění

Dne 30.4.2015 vznesl pan Bc. M….  Gill na zasedání Zastupitelstva města Karviné svůj návrh či námět, 
zda by nemohlo být poskytnuto občanům při konání zastupitelstev v prostorách univerzity zdarma 
wifi připojení na internet, a to také z důvodu, že by si občané mohli stahovat projednávané materiály 
tzv. na stůl, čili ty, které se přidávají do programu jednání zastupitelstva až po jeho řádném vyvěšení 
7 dnů před konáním zastupitelstva. 
Problém materiálů „na stůl“ byl na zastupitelstvu diskutován v tom kontextu, že byla schvalována 
změna jednacího řádu zastupitelstva v této věci. Po schválení změny jednacího řádu jsou materiály 
dodatečně navrhované do programu projednávány na mimořádné schůzi Rady města Karviné, která 
se zpravidla koná od 8.00 hodin v den konání zastupitelstva, které se koná v odpoledních hodinách
téhož dne. Ihned po schválení materiálů radou jsou materiály v anonymizované podobě zveřejňovány 
na webu města, a to bezprostředně po jejich expedici samotným členům zastupitelstva. Vzniká tak
časová proluka několika hodin, kdy materiály navržené dodatečně k projednání jsou k dispozici ke 
shlédnutí či stažení z webu města.



Námět Bc. Gilla byl řešen v pracovním pořádku orgánem města – tedy Magistrátem města Karviné-
Odborem organizačním, a to ve spolupráci s příspěvkovou organizací Centrum ICT Karviná, která 
ústně projednávala možnost zdarma wifi připojení s příslušným zaměstnancem Slezské univerzity. 
Následně ředitel příspěvkové organizace telefonicky sdělil vedoucí Odboru organizačního, že 
připojení je možné po technických úpravách a za úhradu 3.000,-Kč.
Vzhledem k tomu, že jednání zastupitelstva jsou především o ústním kontaktu občanů s volenými 
orgány města, byl požadavek pana Bc. Gilla vyhodnocen vedoucí OO s ohledem také na nutnost 
pořizovacích nákladů výše zmíněných, jako nepotřebný. Žádný právní předpis tuto povinnost obcím 
neukládá, a jak bylo zmíněno, smyslem zasedání zastupitelstva je veřejný, ústní kontakt, přímý
poslech účastníků projednávaných věcí, jakož i možnost ústního vystoupení s náměty, návrhy apod.
Navíc materiály „na stůl“ jsou ojedinělé, nikoliv před každým konáním zastupitelstva, a je možno se 
s nimi seznámit v průběhu dne. Seznamování se s materiály až při samotném konání zastupitelstva 
mj. ztěžuje občanovi možnost se k takto na poslední chvíli staženému materiálu připravit pro 
případné dotazy, diskuzi apod.
Dle § 16 odst. 2, písm. g) zákona o obcích návrhy, připomínky a podněty občanů vyřizují orgány obce, 
v tomto případě Magistrát města Karviné, což je běžný postup ve vyřizování podnětů občanů.
O postupu ve vyřízení námětu (jeho zamítnutí) byli zpraveni také vedoucí představitelé města na 
pracovní poradě vedení. Ústní informaci vzali na vědomí a nebyl stanoven žádný další úkol, proto tato 
informace není v zápise z porady.
Vzhledem k tomu, že pan Bc. Gill následně podal předmětnou žádost dle zákona č. 106/1999 Sb., ve 
které žádá, jak výše uvedeno v citaci z jeho žádosti, mimo jiné jakékoliv podklady (písemné, 
elektronické či jiné záznamy z projednávání věci), byla o této žádosti zpravena také Rada města 
Karviné dne 10.6.2015, která k dané věci nepřijala žádné usnesení, proto není ani k dispozici písemný 
záznam usnesení v této věci.

Žádosti nelze vyhovět v plném rozsahu, neboť tuto informaci nemá v požadovaném rozsahu povinný 
subjekt k dispozici. Proto povinný subjekt část žádosti o informaci v té části, kde žádá o písemné a 
jiné zhmotněné záznamy postupu či rozhodování ve věci, odmítá, jak výše uvedeno.

Podle § 15 odst. 1 zákona o svobodném přístupu k informacím, pokud povinný subjekt žádosti, byť i 
jen zčásti, nevyhoví, vydá ve lhůtě pro vyřízení žádosti rozhodnutí o odmítnutí žádosti, popřípadě o 
odmítnutí části žádosti, s výjimkou případů, kdy žádost odloží. 

Poučení:
Proti tomuto rozhodnutí lze podle ust. § 16 odst. 1 zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k informacím, ve znění pozdějších předpisů, podat do 15 dnů ode dne jeho doručení odvolání 
ke Krajskému úřadu Moravskoslezského kraje, prostřednictvím statutárního města Karviná
Magistrátu města Karviné, Odboru organizačního. Lhůta pro podání odvolání běží ode dne 
následujícího po dni doručení tohoto rozhodnutí.


